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      		Immeuble villa, Poitiers
Apartment building, Poitiers
		 
		lieu / location:	Futuroscope, Poitiers, France
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		catégorie / type:	habitat collectif/collective housing
		état / status:	project, unbuilt / projet, non réalisé
		surface / size:	22 910 m2 (18 890 m2 for 88 dwellings)
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      	A skeleton of prefabricated concrete elements offering great floor spans and much capacity establishes the main floor slabs every seven meters.

The project next adopts the principle of individual houses in the style of the Latapie House, inscribed within this support frame.

The apartments are in duplex form. Each one has a "traditionnal" space (lounge, bedrooms) and a supplementary space (closed-in terrace, winter garden) that is double height (6m).

The same bioclimatic principles as the Latapie House's are used.

The available usable space, with an average surface area of 200 m2, is vastly superior to a standard apartment at the same price.

The building includes business premises on the ground floor and mezzanine and a basement garage.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Sylvain Menaud, David Pradel, architects collaborators





Surface area : 

22 910 m2 /  GrFloor+30

- 88 dwellings 18 890 m2

- shops and offices 2 120 m2 

- basement garage 1 900 m2






      

      
      	Une ossature d'éléments préfabriqués en béton, proposant des grandes portées de plancher et des capacités importantes, établit des planchers principaux tous les 7m.

Le projet reprend ensuite le principe de maisons individuelles, sur le mode de la maison Latapie, inscrites dans cette ossature support.

Les appartements sont, en duplex. Chacun comprend un espace "traditionnel" (séjour, chambres) et un espace supplémentaire (terrasse fermée, jardin d'hiver) en double hauteur (6 m).

Les mêmes principes bioclimatiques de la maison Latapie sont utilisés.

L'espace utile disponible, d'une surface moyenne de 200 m2, est largement supérieur à un appartement normalisé pour un coût équivalent.

L'immeuble comprend des commerces au rez-de-chaussée et mezzanine et un parking en sous-sol.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Sylvain Menaud, David Pradel, architectes collaborateurs





Surface : 

22 910 m2 Surface hors œuvre brute / R+30

- 88 logements (dont 84 en duplex) 18 890 m2

- commerces et bureaux 2 120 m2 

- parking en sous-sol 1 900 m2






      

    


  



